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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úri 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Innovációs és
Technológiai Minisztériumot vezető miniszterhez

,,Mikor kapják vissza a borsodi települések lakói a csatornaprojektbe befizetett
pénzüket?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Abaújszántó, Abaújkér, Golop, Monok és Tállya településeken 2004-ben indult meg a
szennyvízközmű beruházás. A lakosság 56x 1300 forint lakáscélú megtakarítással járult hozzá
a beruházás létrejöttéhez, és plusz 32.000 forintot fizettek ki átemelő szivattyúra. Az
infrastrukturális célú fejlesztésre többcsatornás állami támogatást igényelhettek a települések
az állami költségvetésből, majd az Európai Unió környezetvédelemre vonatkozó, 31/271/EGK
irányelve alapján további forrást kaptak a projekt megvalósulásához.

A víziközmű fejlesztések által érintett települések lakossága amellett, hogy egyetértett és
támogatta a beruházások megvalósulását, joggal várja el, hogy a társulatok - a tevékenységük
lezárásával egyidejűleg - maradéktalanul és ésszerű határidőn belül, a jogszabályoknak
megfelelően számoljanak el.

Az irányító hatóságnak kiemelt felelőssége van az uniós támogatásokból megvalósuló
infrastruktúra fejlesztések elszámolásában. Ennek ellenére sajnálattal kell tapasztalnunk, hogy
tömegjelenséggé kezd válni, hogy lakossági önrész felhasználásával történő KEOP
beruházások esetén a kedvezményezett önkormányzatok és a társberuházó víziközmű
társulatok egyáltalán nem, vagy csak nagyon felületes módon - az áttekinthető, ellenőrizhető



gazdálkodás szabályait megszegve - hajlandóak elszámolni az ingatlanonként beszedett
érdekeltségi hozzájárulásokkal. Ez pedig magára az uniós forrásokkal történő gazdálkodás
megítélésére is negatív hatással van.

A fentiekre tekintettel kérdezem a Tisztelt Miniszter Urat:

Abaújszántó, Abaújkér, Golop, Monok és Tállya települések lakói mikor kapják vissza az
általuk befizetett hozzájárulások egészét, vagy azok egy részét?

Kérjük hatékony intézkedését a fenti probléma átfogó rendezésében.

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. augusztus 01.

Tisztelettel,

Jakab Péter
országgyűlési képviselő


